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Geachte Minister,

Met verbazing heb ik kennis genomen van uw voornemen om de jacht op het konijn landelijk en de 
jacht op het haas in drie provincies te sluiten. Waarom reist bij mij de vraag?

Ik ben reeds 25 jaar in het bezit van een Nederlandse jachtakte en reeds 20 jaar heb ik de beschikking 
over een Duitse, Franse en een Engelse akte. U heeft hier dus te maken met echt een liefhebber.    In 
Nederland beheer ik rond de 1000 hectare vlakjacht strak tegen de stad Utrecht aan. U treft mij dus 
persoonlijk met het beoogde plan. Vanaf mijn vijfde levensjaar loop ik al met opa en mijn vader mee 
door de polders. Nu doen mijn twee zoontjes van 6 en 7 het zelfde als ik 38 jaar geleden. Maar voor 
hoe lang. Bij ons thuis is het buitenleven een levensstijl. Alles onder het motto Wise-Use. Je oogst pas 
uit de natuur wanneer deze het toelaat en wanneer je er alles voor gedaan hebt om iets te kunnen 
oogsten. Met de beoogde volgende stap verdwijnt er een rijke historie, een levensstijl, de waardering 
en beleving en als laatste niet geheel onbelangrijk een stuk kennis. Het overdragen van kennis van 
generatie op generatie maakt het dat we nu heden daags nog steeds echte buiten mensen hebben. 
Die de natuur kunnen lezen aan de hand van zon, maan wind en regen. Die kunnen zeggen vanaf nu 
hebben we twee weken strenge vorst, Of blijf maar binnen er is noorderwind de vis roert zich niet.  
Jammer dat ook dit moet verdwijnen. Er is ons al zoveel afgenomen.

In de afgelopen 25 jaar is de hazen stand in de gebieden waar ik kom redelijk stabiel gebleven. IN 
jaren met een koud en nat voorjaar waren er wat minder en in tijden van mooie voorjaren en zomers 
waren er wat meer. Dit is de natuur die zich in stand houd qua populatie groei. Tevens speelt hierbij 
een rol de manier waarop er gejaagd wordt. Laat het veld het toe? ( Ligging veld ) Zijn er genoeg? ( ½ 
haas per hectare voor normaal afschot) Is er noodzaak, schade? (Boomkwekerijen, 
Akkerbouw<boerenkool>)  Wanneer deze punten positief blijken te zijn kan er worden overgegaan 
tot een stukje afschot. Op basis van tellingen met warmtebeeld camera wordt een fatsoenlijk en 
eerlijk afschot bepaald. 

De nachtzicht apparatuur heeft rond 2000 zijn intrede gedaan met als vervolg warmtebeeld 
technologie rond 2010.Het is jammer dat de over en semi overheid hier in de afgelopen 22 jaar niet 
echt gebruik van hebben gemaakt. Zoals u weet zijn het haas en konijn over het algemeen nacht 
dieren en laten ze zich op de dag maar weinig zien. De echte reële cijfers ontbreken dus al een paar 
jaar. Met het gevolg een mogelijke sluiting.

Wanneer er daadwerkelijk gekeken zou worden naar de cijfers van de mensen uit het veld, welke ik 
al 15 jaar aanlever en met mij duizenden andere buitenmensen, komt men erachter dat het helemaal 
niet zo slecht met het haas gesteld is. Op sommige plekken gaan de konijnen nog steeds dood aan 
Myxomatose, dus een over populatie. Al deze gegevens worden al jaren digitaal verwerkt door de 
vrijwilligers van de Wildbeheerseenheden. Achteraf blijkt dit dus allemaal verloren tijd, energie en 
heel veel euro’s. Mensen maken kilometers om te tellen en geven geld uit in het plaatselijke 
dorpshuis om hun cijfers te delen. Want zoals er direct vanuit den Haag en door de 
natuurbescherming organisaties gezegd wordt: Nee de slager keurt zijn eigen vlees. Maar het feit dat 
er volgens de afschot cijfers meer hazen geschoten worden dan dat er geteld zijn middels een 
computergestuurd rekenmodel uit 1950, daar hoor je niemand over. 



Wanneer de tegenstanders van de jacht, want wees nu eerlijk iedere dierenspotter, iedere vogelaar,  
iedere insecten teller, of flora kenner heeft tegenwoordig wel een menig over de jacht. En deze is 
niet vaak positief. Dit onderschreven en gesponsord door de postcode loterij en andere mensen die 
met veel geld zeggen dat ze vrienden der natuur zijn een kleine stichtingen sponsoren om 
rechtszaken aan te spannen en leugens te verkopen. Alles om een stuk historie en plattelands 
gebruik te dwarsbomen. Heb er geen woorden voor. De echte waarheid ligt totaal niet in het 
midden. In dit geval van de mensen die een uitgebreide mening hebben is het dus wel mogelijk om je 
eigen vlees te keuren. En dat is dus ook gebeurd mij inziens.

Als we de cijfers erbij pakken en dat zijn wel onze eigen cijfers zien we dat de stand ongeveer gelijk 
blijft. Maar in werkelijkheid groeit de stand. Het leef gebied wordt kleiner en de natuurlijke vijanden 
nemen toe. Ook hun leefgebied wordt namelijk kleiner. Alleen is de gemiddelde predator een 
cultuurvolger en past zich makkelijk aan nieuwe omstandigheden en overleefd dus makkelijk.            
In de jaren 50 hadden we een bevolkingsdichtheid van 5 miljoen mensen op 1 januari 2020 waren 
het er inmiddels 17,4 miljoen. Meer dan een verdrievoudiging. Alleen al tussen 1996 en 2012 is er 
214 km2 bebouwd. Er verdween in dit tijd 7500 hectare landbouw grond en potentieel hazen en 
konijnen land. En daar hoor je niemand van de tegenstanders over.

Maar ondanks de vele obstakels welke de hazen en konijnen hebben moeten nemen is er in 
Nederland nog steeds een gezonde populatie. En waardoor: Door de mensen uit het veld. Zij beheren 
de Predatoren (cultuur volgers) de zwarte kraai en vos als voornaamste en om over de verwilderde 
kat maar niet te praten. ( tot afgelopen jaar was deze middels ontheffing nog in Utrecht te 
bestrijden) Wanneer deze predatoren bestreden worden heeft dit ze effect op alle bodemleven.      
De weidevogel stand stabiliseert en neemt op sommige locatie weer toe. Er zijn polders bekent war 
in goed overleg met agrariër en weidevogel beschermer een grote winst in de aantallen broedparen 
is geboekt. Ook onder de grutto’s. Hier zie je dat ook haas en konijn in singels hoogtij vieren.

Dit alles wordt gerealiseerd om ons rentmeesterschap over de aarde te behouden. Hier zijn dagelijks 
grote groepen vrijwilligers mee bezig. Er wordt nooit om een euro vergoeding gevraagd. Maar als u 
zou weten wat de kosten zouden zijn zou u schrikken. 

Een ding staat vast voor mij:

Willen we dit rentmeesterschap behouden dan moeten we ons laten leiden door mensen uit het veld 
en met ervaring. De mensen achter het bureau hebben totaal geen idee waar ze over praten. Laten 
we met ze allen proberen dat echte buiten mensen blijven bestaan en dat mijn zoontjes van 6 en 
zeven de ervaringen en kennis die ze nu opdoen later als ze groot zijn kunnen delen zoals ik u die nu 
met u deel.

Graag nodig ik u met een delegatie uit om een werkbezoek te brengen om is een avond mee te 
maken om te brainstormen over te toekomst en om vervolgens een wild telling mee te maken met 
de warmtebeeld camera.

Hopende dat ik u voldoende info heb gegeven om van gedachte te veranderen.

Mvg Jurn Vendrik.  



  


